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Langhårsklubbens Generalforsamling søndag d 23 febr. 2025 

I Ejby hallen, Halvej 5, 559+2 Ejby 

 

A. 1. Valg af dirrigent: Brian Visby Hansen 

     2. Valg af referent: Charlotte Lauridsen 

 

Brian bekendtgør at generalforsamlingen er rettidig varslet og derfor lovlig og beslutningsdygtig. 

Der er 25 stemmeberettigede medlemmer. 

 

     3. Valg af stemmetæller: Marie Louise og Linda 

 

B Bestyrelsens beretning herunder udvalgsberetninger og beretning fra kredsene: 

 

 

Langhårsklubbens bestyrelsesberetning for 2024 ved Carsten Lundhøj 

 

Så er der atter gået et år, med jagt, avl, prøve- og udstillingsaktiviteter i Langhårsklubben og en ny 

årsberetning er forfattet. 

 

Her kommer bestyrelsens beretning for 2024.  

 

 

5-klub certifikatudstillingerne. 

 

Året startede med de to certifikatudstillinger i henholdsvis Jægerspris og Uldum den 3. og 4. 

februar. Der deltog 10 Langhår på Uldum udstillingen og 2 på Jægerspris udstillingen.  

Der blev på de to udstillinger givet følgende præmieringer: 2 x Exc. JK, 1 x VG JK, 2 x VG ÅK 1 x 

VG BK og 5 x Exc. BK og 1 hund blev diskvalificeret da den brummede af dommeren. 

 

 

5-klub forårsvinderklasseprøven 

 

5-klub forårsvinderklassen blev afholdt på terræner ved Ballum, med Tonny Lønne som prøveleder. 

Prøven blev afholdt den 17. marts og der var 14 deltagere, heraf 3 Langhår.  

 

Placeringer: 

 

3. vinder Anis, fører Børge Wæverstrøm 

 

Langhårsklubbens hovedprøve ved Dalbyover. 

 

Langhårsklubbens hovedprøve blev i år afviklet i samarbejde med Jagthundeklubben af 1970 på 

terræner øst for Randers. 38 hunde deltog på prøven, heraf 12 Langhår. Det blev en helt igennem 

vellykket prøve, på terræner med en overordentligt flot bestand af vilde fugle.  

Af de 38 fremmødte hunde blev de 17 præmieret, det giver en præmieringsgrad på 45% - fantastisk!  

Tak til hundeførerne for i mødte op og for jeres gode humør.   

Tak til prøveleder Ove Nielsen for en veltilrettelagt og velafviklet prøve. 
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De præmierede Langhår blev: 

 

Unghundeklasse: 

Ransborgs Dixie, fører Jens Sørensen 1. pr. 

 

Åben klasse: 

Sjørslevs P Fie, fører Holger Pedersen 1. pr.  

Fie, fører Steen Andersen 1. pr. 

 

 

 

 

Langhårsklubbens markprøve ved Hammelev. 

 

Der blev afholdt markprøve ved Hammelev den 23. marts med Just Mikkelsen som prøveleder. 8 

hunde var mødt på prøven, heraf 6 Langhår. Tre hunde blev præmieret og det blev til en 1. pr. til 

Ransborgs Cookie med Jørgen Holk som fører og en 2. pr. til Coco Jørgen Gram Pettersson som 

fører. 

 

Danmarks Jægerforbunds racedyst:  

Jylland – individuel vinder.   1. vinder Tysk Langhår- Thanehøjs Aksel ført af Rasmus Gerhardt 

 

 

Schweissprøver 

 

Der blev i 2024 afholdt 5 schweissprøver i Langhårsklubbens regi, 3 i Rold skov med Flemming 

Kallehave som prøveleder, en i Brande med HP som prøveleder og en i Lundgård plantage med 

Henry Berthelsen som prøveleder  

 

Der deltog i alt 16 langhår på de 5 prøver og der blev givet følgende præmieringer: 

 

400meter/3 timer: 8 x 1. pr., 2 x 2. pr., 1 x 3. pr. og 1 x ingen pr.  

400 meter/20 timer: 1 x 1. pr., 1 x 2. pr. 

1000 meter/20 timer: 1 x 2. pr. og 1 x ingen pr. 

1000 meter/40 timer: 

 

I alt har Langhår været ført på schweissprøver 23 gange i 2024 med følgende resultater: 

 

400meter/3 timer: 11 x 1. pr., 2 x 2. pr., 1 x 3 pr. og 1 x ingen pr.  

400 meter/20 timer: 3 x 1. pr., 1 x 2. pr. og 1 x ingen pr. 

1000 meter/20 timer: 1 x 2. pr. og 1 x ingen pr.  

1000 meter/40 timer: 1 x ingen pr. 

 

Altså 19 præmieringer ud af 23 starter på schweissprøver.   

 

 

Langhårsklubbens eksteriørbedømmelse 
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Langhårsklubben afholdt eksteriørbedømmelse den 18. maj.  

 

Der var 9 deltagere på dagen, som alle var over 18 mdr. gamle og derfor kunne eksteriørmæssigt 

færdigbedømmes til avl, hvis de opnåede en min. bedømmelse på very good.  

 

Dommerne var i år var Gunnar Jensen og Hans Bilde Sellerup, som gjorde et stort stykke arbejde 

for at give vores hunde en god og grundig bedømmelse. På en eksteriørbedømmelse er det en 

kvalitetsbedømmelse, ud fra hundens egenskaber som jagt og avlshund, uden rangering og 

konkurrence. 

 

På Langhårsklubbens generalforsamling 2022, blev det besluttet at en eksteriørbedømmelse med to 

FCI godkendte dommere, gælder for to bedømmelser. Dvs. at med en bedømmelse med mindst 

Very Good, på en eksteriørbedømmelse, uden anmærkninger for eksteriørmæssige fejl ved øjne, 

tænder og testikler m.m. er udstillingskravet til en avlsgodkendelse opfyldt. 

DKK vil dog kun undtagelsesvis godkende dette. Der arbejdes videre på at gøre det gældende 

 For stambog plus gælder dog 2 forskellige udstillinger.For at få en avlsgodkendelse skal 

sundhedskrav og krav til prøver også være opfyldt. 

 

Resultaterne bliver registreret hos DKK og i Langhårsklubbens database, dog ikke hunde under 18 

mdr., de får en foreløbig bedømmelse som kun bliver registreret i Langhårsklubbens database. 

 

Der blev givet følgende præmieringer: 3 x Exc., 3 x VG og 3 x G  

 

 

SJD-udstillingen i Vissenbjerg 

 

Udstillingen blev afholdt den 9. juni ved Vissenbjerg Hallen. 

 

Ingen Langhår var tilmeldt udstillingen. 

 

 

Apporteringsprøverne. 

 

Ingen Langhår har stillet på apporteringsprøve i 2024 

 

 

Slæb- og apporteringsprøverne. 

 

I 2024 har der været deltagelse af Langhår 9 gange. Heraf har de 5 bestået og af de 5 har 0 bestået 

med max point. Dette giver en beståelsesprocent på 56  

 

 

SJDs udvidet apporteringsprøve.  

 

I 2024 har der været deltagelse af Langhår 3 gange. Heraf har de 2 bestået og af de 2 har 0 bestået 

med max 232 point med apportering af ræv/kanin. 
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Fuldbrugsprøverne. 

 

3 gange har Langhår deltaget på danske fuldbrugsprøve i 2024. Det blev til en 3. pr. 

 

 

Langhårsklubbens efterårsmarkprøve. 

 

Der blev afholdt markprøve ved Vildbjerg den 22. september med Tommy Thomsen som 

prøveleder. 10 hunde var mødt på prøven, heraf 2 Langhår. To hunde blev præmieret og det blev til 

en 2. pr. til Riko med fører Charlotte Bæk Lauridsen. 

 

 

 

 

 

Markprøver, brugsprøver og vinderklasse generelt. 

 

Der har i 2024 været 32 starter.  Der er givet 5 x 1. præmie, 4 x 2. præmie, 0 x 3. præmie og 0 x IFF 

på markprøver i unghunde- åben- og brugsklasse.  

 

Der har i 2024 været 11 starter i vinderklasse. 

 

Det er blevet til følgende placeringer: 

 

1 x 3. vinder med CK 

1 x 3. vinder  

1 x 4. vinder 

 

 

5-Klub efterårsvinderklasseprøven. 

 

5-klub vinderklassen blev afviklet på Gunderslevholm, med en repræsentant fra klubben for gamle 

danske hønsehunde som prøveleder. Der var 10 deltagere på prøven.  

 

Placeringer: 

 

4. vinder Anis, fører Børge Wæverstrøm 

 

Der deltog ingen Langhår på DM i 2024 

 

 

Avlsprøver VJP og HZP, samt de danske versioner UT og AT. 

 

Sammen med Tysk Langhår i Slesvig/Holsten blev der for fjerde år arrangeret og gennemført VJP 

og HZP i Danmark, på terræner i Hammelev. Prøveledende organisation var Langhår i 

Slesvig/Holsten.     
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Der deltog 3 danske langhår på VJP og 5 på HZP. Alle 3 hunde på VJP bestod, hvorimod 3 af de 5 

på HZP ikke bestod (den ene pga. en skade).  Ud over danske Langhår på VJP og HZP her i 

Danmark, deltog 5 på VJP i Tyskland. De bestod alle. 

 

Der har i alt været 8 starter på VJP og 5 på HZP. 

 

På de tilsvarende danske prøver UT og AT har der været 4 starter på UT og 0 starter på AT. En 

hund bestod ikke UT.  

 

 

Schorlemer HZP.  

 

Der var i 2024 ingen danske hunde der deltog på Schorlemer HZP. 

 

 

 

Avlsarbejdet. 

 

I 2024 er der HD undersøgt 9 Langhår avlet i regi af Langhårsklubben, men det vides at flere af de 

hunde der er HD undersøgt i Tyskland, ikke har fået deres resultater overført til DKK. Man skal 

selv sørge for at alle udenlandske sundheds- og prøveresultater bliver registreret ved DKK. Det er 

stadig for få hunde af en årgang vi får undersøgt. Af de 9 undersøgte hunde, er de 8 HD fri, 

svarende til 89%. Det er et resultat som baserer sig på et statisk meget dårligt grundlag. Der skal 

igen i år lyde en opfordring til avlerne om at få flest mulige af deres hvalpe HD fotograferet. 

 

 

Oversigt for HD-resultater år 2010 – 2024 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

År Foto A B C D E Fri HD % Fri 

2014 26 25 1 0 0 0 26 0 100% 

2015 15 14 0 1 0 0 14 1 93% 

2016 9 8 1 0 0 0 9 0 100% 

2017 6 3 0 1 1 1 3 3 50% 

2018 17 13 1 1 2 0 14 3 82% 

2019 9 5 0 1 3 0 5 4 56% 

2020 12 8 1 3 0 0 9 3 75% 

2021 13 7 4 2 0 0 11 2 85% 

2022 9 8 0 0 1 0 8 1 89% 

2023 8 4 3 1 0 0 7 1 88% 

2024 9 7 1 0 1 0 8 1 89% 

I alt 2014 til 

2024 
133 102 12 10 8 1 114 19 86% 

i alt %   77% 9% 8% 6% 1% 86% 14%   
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Der blev i 2024 registeret og stambogsført 30 hvalpe, 12 tæver og 18 hanner, hertil skal tillægges 5 

importer, i alt en tilgang på 35 hunde. Det er glædeligt at se, at vi er kommet væk fra det lave antal 

hvalpe der blev født i 2023, hvor vi var ned på 12 registreringer, men der er stadig et stykke vej op 

til vores gennemsnit for de sidste 24 år. Det er svært at sige hvad årsagen er, men vi håber der 

kommer en drøftelse af dette 

 

Herunder viser et kurvediagram over antal registreringer fra 2001 til 2024 og gennemsnittet for 

perioden ligger på 50 registreringer. 
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Avlsudvalget af Palle Jørgensen 

 

Ejere af Tysk Langhår i Danmark har en god tradition for at stille deres unghunde på 

anlægsprøverne UT/AT og på de tyske VJP/HZP. Det har stor betydning for racens avlsarbejde og 

den data vi kan drage ud af det, giver os et rigtigt fint overblik over den danske populations tilstand, 

til fremme for den alsidige jagtbrugshunds egenskaber. 

Anlægsprøverne er efterhånden så kendt i klubben at yderligere beskrivelse ikke er nødvendigt, vi 

kan blot glæde os over at de i SJD regi kommende FAP/ EAP vil udfase UT/ AT for at bringe os 

endnu tættere på et internationalt avlssamarbejde med moderklubben i Tyskland og andre. Noget 

der selvfølgelig foregår i fuld overensstemmelse med Jagtbrugshund.dk. 

Da vi pt i Langhårs Klubberne ikke er i besiddelse af en software, som f.eks. Dogbase, der kan 

indeksere efter talværdierne og afkrydsningsfelterne fra prøveskemaerne har vi i Langhårsklubben i 

Danmark valgt at køre en lidt mere lavpraktisk model i Excel, som dog giver et ret brugbart 

overblik over tingenes tilstand. Det går i sin enkelthed ud på at udregne gennemsnittet for 

populationen, som så kan bruges på flere måder.  

 

1. Gennemsnit af resultaterne pr år: Her drejer det sig blot om at indtaste årets resultater i 

regnearket og lade det udregne gennemsnittet og vise det i et diagram. Herefter bliver årets 

resultat lagt ind i et andet diagram hvor de foregående år ligger, der så viser en tildens, om 

tingene bevæger sig i den ene eller anden retning. Vi er startet ved 2018. Dette er 

avlsudvalgets overvågningsværktøj, så man kan holde øje med om man holder den 

forventede kurs, eller skal agere på et eller andet. De vigtige afkrydsningsfelter for 

skudfasthed, temperament, etc. har deres egen statistik, så dette også kan overvåges. Dette 

punkt offentliggøres f.eks. på klubbens generalforsamling og måske delvis i Jagthunden. 

 

2. Gennemsnit af resultaterne for alle år: Er mest til brug ved punkt 3. Man kan med tiden 

overveje om udviklingen giver lejlighed til at dette gennemsnit bør opdeles i f.eks. 10-årige 
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intervaller. Dette ment for at give et mere nutidigt billede af gennemsnittet. Offentliggørelse 

af dette punkt har ikke den store relevans. 

 

3. Gennemsnit af resultaterne alle år sammenlignet med gennemsnittet af 2 forældredyrs 

gennemsnit ved en parring: Dette er det seneste tiltag vi vil sætte i søen. Det går ud på at 

vi ud fra hanhundens og tævens egne resultater fra anlægstest udregner et gennemsnit af 

selve kombinationen (parringen) de to imellem og sammenligner det med populationens 

gennemsnit. Når vi lægger de værdier ind i et kurvediagram, giver det 2 kurver, som tydeligt 

viser hvordan parringen forholder sig i forhold til populationens gennemsnit. Når afkom 

senere bliver ført på anlægstest, kan disse resultater lægges ind i diagrammet også, enten 

enkeltvis eller et samlet kuldets gennemsnit. Mulighederne er mange. På den måde kan vi se 

om det vi regner med, er det forventede resultat, ligesom ved indeksberegning og 

forhåbentlig i løbet af en kortere årrække se om dette er et brugbart værktøj f.eks. før parring 

ved udvælgelse af hanhund.  Dette offentliggøres IKKE, men forbliver imellem klubbens 

avlsudvalg, tæveejeren og hanhundeejeren. Hvis tæveejeren (opdrætteren) selv ønsker at 

offentliggøre det, bør det ske i samråd med de øvrige parter.  

 

Alt dette kan kun lade sig gøre hvis hvalpekøberne, støtter op om projektet, da det er til 

overordentlig stor gavn for racens, klubbens og deres opdrætters arbejde i at skabe en så effektiv 

jagtbrugshund som muligt, der samtidig er en rolig og omgængelig familiehund. Stor tak til alle jer, 

der ind til nu har bidraget hertil. 

 

 
 

Hvis man ser på diagrammet herover, som er gennemsnit af DK- populationens resultater fra årene 

2018 og frem, må man konstatere, hvis resultatet 10 er det ideelle vi arbejder hen imod at Tysk 

Langhår i Danmark ligger særdeles godt til på anlægsdelen, som er den del til venstre for den blå 

lodrette linje. Når vi ser på højre side for den blå streg, som er dressurfagene, giver det måske et 

godt billede af, for det første at vi i Danmark lige har skullet vænne os til at få vores hunde gjort 

klar til brugbare jagthunde i så ung en alder, hvilket er bevist de sagtens kan og så selvfølgelig at 
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der er en anden faktor i den modsatte ende af snoren, hvis evner har indflydelse. Derfor hvis du er 

ny i det her, så mød op til klubbernes træningsdage.  

 

 
 

Her er et eksempel på hvordan vi er startet op med at sammenligne gennemsnittet af 

forældredyrenes resultater (parringingen) med gennemsnittet af populationens. Denne fiktive 

parring har ikke de store udsving i forhold til populationen. På dressurfagene ligger parringen lidt 

over, hvilket når vi ser på diagrammet over racens gennemsnit oven over, netop er den retning vi 

ønsker kurven i.  

Rigtig god fornøjelse med din unge Langhår på anlægsprøve.  

 

 

Katarakt: 

 

DL-Verband har i 2023 indført moniteringen (Betydning: Monitering eller overvågning – er en 

gentagen indsamling og analyse af information om et eller andet) til at afgøre, hvilke former for grå 

stær der forekommer og hvor ofte hos Tysk Langhår. Hunde med positiv diagnose er ikke 

avlsspærret under moniteringen, så længe de ikke er har udviklet katarakt eller er blevet opereret. 

Målet med moniteringen er at indhente videnskabeligt pålidelige data og om nødvendigt, at udvikle 

en videns baseret avlskoncept til eliminering af katarakt i Tysk Langhår avl. 

 

Som nævnt på sidste års generalforsamling, så har Langhårsklubben, i samarbejde med DKK’s 

sundhedsudvalg, besluttet at indføre obligatorisk øjenundersøgelse af alle hunde før de bruges i avl. 

Der er i 2024 undersøgt 5 hunde og alle 5 hunde er katarakt fri. De to af de undersøgte hunde er 7 år 

gamle og der ville derfor kunne forventes en vis aldersrelateret katarakt, men de var helt fri for 

enhver form for katarakt.    

 

På dokumentationen for øjenundersøgelsen (ECVO-attest) fremgår det at øjenundersøgelsen er 

gældende i 12 mdr.  

 

Teksten i racens avlskrav, som kan læses i DKKs Hundeweb, lyder således: Begge forældredyr skal 

før parring være øjenundersøgt af et medlem af Den Danske Dyrlægeforenings øjenpanel eller 

anden af DKK godkendt øjendyrlæge. Undersøgelsen kan tidligst foretages når hunden er 12 
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måneder gammel. Der er altså ikke indført nogen avlsrestriktioner, men kun det krav at begge 

forældredyr skal være øjenundersøgt før parring.  

 

I bestyrelsen har vi drøftet formuleringen, set i relation til at der på ECVO-attesten står den kun 

gælder i 12 mdr. Vi har besluttet at forholde os til teksten i avlskravet, hvilket betyder at man kun 

behøver at undersøge sin hund én gang. Skulle denne beslutning vise sig at medføre problemer, må 

vi tage sagen op med DKKs sundhedsudvalg. 

 

I Tyskland fortsætter forløbet med monitering af hunde i en 4 års periode med start i 2023, hvorefter 

der bliver taget stilling til det videre forløb  

 

 

Verdensforbundet for Tysk Langhår. 

 

Som omtalt i sidste års beretning, er der problemer ift. medlemslandet Holland. I Holland eksisterer 

der nu to klubber for Langhår og det er den ”gamle klub” der er problemer med, hvorimod den ”nye 

klub” forholder sig til den originale Langhår og FCI-standarden. Den gamle klub er blevet tilskrevet 

om at de, efter en generalforsamlingsbeslutning i oktober 2024, vil blive udelukket fra 

verdensforbundet, idet de overtræder FCI-standarden på følgende punkter: 

 

− De deltager yderst sjældent i arbejdet omkring verdensforbundet og har også i de seneste år 

heller ikke deltaget ved medlemsforsamlinger 

− At mindste størrelsen på racen ikke bliver overholdt i avlen - dette er i modstrid med FCI-

standarden 

− At der avles med hunde der er bærer genet for gul pelsfarve - dette er i modstrid med FCI-

standarden 

− At der avles videre med den avlsspærrede tyske hanhund Hannes von Kiekenbruch og dens 

efterkommere - dette er i modstrid med FCI-standarden 

 

Den gamle klub er i et anbefalet brev blevet tilskrevet om udelukkelsen, men desværre er brevet af 

en eller anden årsag returneret, så sagen er pt. ikke endelig bragt til afslutning.  

 

Før sagen er endelig afsluttet, kan der ikke indledes optagelsesforhandlinger med den nye klub.  

 

 

DL Gruppe Slesvig-Holsten. 

 

Vi har nu i 4 år gennemført VJP og HZP sammen med DL-Slesvig-Holsten og med DL-Slesvig-

Holsten som prøveledende organisation. Prøverne har været afholdt i Hammelev, hvor Just 

Mikkelsen har skaffet terræner med en passende vildtbestand, så prøverne har kunnet afvikles 

forsvarligt. Samarbejdet har fungeret rigtig godt og der er knyttet tætte bånd, på både det 

organisatoriske plan, såvel som på det mere private plan – noget vi vil have gavn af i mange år 

fremover. I 2025 er prøverne flyttet til Randers området, Hvor Leif Hansen og Ove Nielsen står for 

terrænerne. Det er gode terræner, hvor der igennem flere år har været afholdt UT og AT. 

 

 

Avlsprøveudvalget ”jagtbrugshunde.dk”. 
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Samarbejdet i Jagtbrugshunde har fungeret godt i 2024 og det er dejligt at opleve den fælles 

forståelse mellem racerepræsentanterne omkring værdien af avlsprøver. I 2026 er det meningen at 

Jagtbrugshundes aktiviteter overføres til SJDs avlsprøveudvalg – mere om dette senere. 

 

 

5-klub samarbejdet 

 

Samarbejdet i 5-klub begrænser til forårs- og efterårs vinderklasse, samt de to udstillinger i februar i 

henholdsvis Uldum og Jægerspris.  

 

Udstillingerne i Uldum og Jægerspris fungerer rigtig fint, med mange deltagere og god økonomi til 

følge. Udstillingslederne for udstillingen i Uldum har ønsket at træde tilbage efter udstillingen i 

2025. Der er fundet ny udstillingsleder med baggrund i Dansk Vizsla klub. 

 

 

SJD. 

 

Årets gang i SJD har været præget af negative sager, som forsøg på omgåelse af FMR, klagesager 

og disciplinærsager og der har atter en gang ikke været tid til at se på fremtiden eller bare snakke 

om hundene. Det er en meget uheldig udvikling, som understøttes af medlemmers flittige brug af 

sociale medier. Jeg har som medlem af bestyrelsen altid forsøgt at tilgå bestyrelsesarbejdet med flid, 

objektivitet, retfærdighed og almindelig sund fornuft. Omfanget af sager og dermed den tid der 

bruges, har nu nået et niveau, hvor det er langt ud over hvad man kan forlange af frivillig og ulønnet 

indsats. Der er planlagt et strategimøde i løbet af 2025, hvor repræsentantskabet og bestyrelsen 

deltager for at planlægge fremtiden – det er mit store håb at resultatet af dette møde, kan være med 

til at skabe en bedre fremtid for SJD og dermed de stående jagthunderacer. 

 

I SJDs avlsprøveudvalg går det til gengæld glimrende. De tyske avlsregler med prøverne VJP og 

HZP er oversat til dansk og prøverne kommer til at hedde FAP (Forårs avls prøve) og EAP (Efterårs 

avl prøve)  

I 2024 har vi nået følgende: 

 

− Oversættelse af prøveregler 

− Afholdt FAP testprøve 

− Afholdt EAP testprøve 

− Fået lavet bedømmelsesskemaer 

− Fået trykt dommerbøger og prøveregelbøger 

− Forberedt introdag for den første generation af dommere  

 

Planen er at være klar til at afholde prøverne i SJD-regi i 2026, hvorefter det er meningen at 

Jagtbrugshunde lukker ned.   

 

 

Bestyrelsesarbejdet. 
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Bestyrelsen har afholdt 5 bestyrelsesmøder i 2024, deltaget i 5-klub samarbejdet, Jagtbrugshunde, 

verdensforbundet og SJD-møder, samt ikke mindst i SJD’s bestyrelsesmøder, SJD’s avlsudvalg, 

SJD’s schweissprøve udvalg og SJD’s udvalg for prøver i fremtiden.    

 

Bestyrelsesarbejdet har fungeret godt, med respekt for forskellige holdninger og ideer og 

beslutninger er truffet med overbevisning om, at de har været til gavn for den Langhåren og 

Langhårsklubbens medlemmer.  

 

Næstformand Jens Chr. Jensen har ønsket at træde ud af bestyrelsen og genopstiller derfor ikke til 

dette års valg. Vi takker Jens for mange års indsats for klubben og ønsker ham knæk og bræk 

fremover. Erkendtlighed til Jens  

 

Ligeledes har bestyrelsesmedlem Tommy Thomsen ønsket at træde ud af bestyrelsen. Vi takker 

Tommy for indsatsen og ønsker ham knæk og bræk fremover. Erkendtlighed til Tommy  

 

Bestyrelsen ønsker klubbens medlemmer tillykke med de opnåede resultater på udstillinger og 

prøver i 2024. Vi ønsker knæk og bræk ved prøver udstillinger i 2025.  

 

Til dommere, prøveledere, hjælpere og andre som har hjulpet og derved bidraget ved de mange 

arrangementer i 2024, skal der lyde en stor tak!  

 

Sidst men ikke mindst, vil jeg gerne personligt sige tak til bestyrelsen, webmaster, avlsudvalg og 

medlemmerne for et godt samarbejde i 2024 – det har som sædvanligt været en fornøjelse at deltage 

i møder og aktiviteter sammen med jer!  

Hvad byder fremtiden på? 

 

Klubbens forårsmarkprøve bliver i år afholdt søndag den 9. marts på terræner ved Randers, med 

Ove Nielsen som prøveleder. Det er sidste tilmelding den 2. marts og der skal lyde en stor 

opfordring herfra til at møde op. Det er et rigtigt godt terræn, hvilket tydeligt kan ses af sidste års 

resultater på de samme terræner.  

 

Der afholdes åben klasse markprøve den 23. marts på terræner ved Hammelev, med Just Mikkelsen 

som prøveleder. Prøven afholdes i et markvildtlav og der vil foregå vildttælling under afviklingen af 

prøven. Her er stadig en god bestand af agerhøns, så det er en oplagt mulighed for at få sin hund 

afprøvet på terræner, hvor der ikke er sat fugle ud igennem mange år.   

 

Der vil blive arrangeret træning og uddannelse til jagthund i Kreds Syd- og Sønderjylland.   

 

Der har været arrangeret træning i VJP/UT, som forberedelse til de kommende avlsprøver i marts 

og april. Senere vil der også blive arrangeret træning til HZP/AT, som forberedelse til avlsprøverne 

i september og oktober. 

 

Den 30. marts afholdes VJP i Mariager i samarbejde med tysk Langhår i Slesvig-Holsten.  

 

Der er i regi af Langhårsklubben annonceret schweissprøve i Rold Skov, i Midtjylland.  

 

Eksteriørbedømmelsen i maj flyttes til august/september. 
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Det vil foregå over 2 dage hvor dag 1 bliver eksteriørbedømmelse og dag 2. bliver anerkendt aT 

prøve. Dagene afholdes ved Lillebølle på Langeland d. 6/9 og 7/9-25 med udtagelse til 

Schorlemmer. Overnatningsmuligheder vil der blive henvist til ved annoncering. 

Udstillingsresultaterne kan ikke bruge på Schorlemmer. 

   

I september måned afholdes HZP i Mariager regi af tysk Langhår i Slesvig-Holsten. Tilmeldingen 

vil forgå til formanden og man vil få plads efter først til mølle-princippet. Datoen er endnu ikke 

fastlagt. Følg med på hjemmesiden og Facebook.  

 

Se nærmere om træning og prøver på Langhårsklubbens hjemmeside og Langhårsklubbens FB-side.  

 

På bestyrelsens vegne 

 

Carsten Lundhøj 

 

Beretning fra kredsene: 

Kreds Nordjylland v Flemming Kallehave: 

Kun få deltagere til familiedagen. Opfordrer til at besøge hinandens arrangementer da det skaber 

noget godt socialt. 

 

Kreds Midtjylland v Charlotte Lauridsen: 

Familiedagen i juni havde trods heftigt regnvejr ca. 30 deltagere 

Der vil igen i år blive afholdt familiedag d 14/6-25 

Der er planer om et par træningsdage så hold øje med hjemmesiden under kredsene. 

 

Kreds Syd- og Sønderjylland v John Møller: 

Træning i 2024 hvor der var 12-13 hunde med  

Der vil igen i 2025 blive arrangeret træning af 2 x 6 træningsdage. 

 

 

Uddeling af klubnåle og pokaler for året 2024 

 

 

Hund Ejer/Fører Resultat Point/præmie Nål 

DK05821/2022  
Sjørslev's P. FIE Holger Pedersen DKCH  Sølv 

     

     

     

     

DK05821/2022  
Sjørslev's P. FIE Holger Pedersen 

Skytte Blochs 
mindepokal 175 point Sølv 

     

     

     

DK06088/2020 
Fie Steen Andersen Fuldbrugspokalen 

3. pr. 
fuldbrugsprøve  
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DK10131/2022 
Ransborg's Dixi  Jens Sørensen 

Nr. 2 til Skytte Blochs 
mindepokal 125 point  

  
Nr. 3 til Skytte Blochs 
mindepokal   

     
     

     

     

     

     

     

     

     

          

40-års jubilæum Evelyn Broch   Guld 

25-års jubilæum Holger Pedersen   Guld 

25-års jubilæum Charlotte Bæk Lauridsen   Guld 

 

 

C. Godkendelse af regnskabet og meddelelse om ansvarsfrihed v HP Lauridsen: 
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Driftsregnskab 2024 Driftsregnskab 2024 Driftsregnskab 2023

Kontingent ord. 36.450,00 81 32.400,00 81

Kontingent ord./ord. 5.400,00 8 4.200,00 7

Kontingent pensionist 5.850,00 26 4.600,00 23

Kontingent pensionist/pensionist 2.541,00 7 2.700,00 9

Kontingent ord./pensionist 0,00 0 500,00 1

Kontingent pensionist/ord. 0,00 0 800,00 2

Nye hvalpekøbere/gratis medlemmer 0,00 8 27

Æres medlem 0,00 5 2

Kontingent i alt 50.241,00 135 45.200,00 152

150 171

Udmeldt 33 34

Indtægter: 183

Kontingent i alt 50.241,00 45.200,00

Lotteri 2.730,00 3.590,00

Sweiss Prøver 7.969,60 6.130,22

Overskud udstillinger 3.336,91 2.580,11

Hvalpeliste 450,00 300,00

Hovedprøve 1.084,00 3.324,00

VJP -871,00 70,00

Apporterings prøver 488,00 1.280,00

Den 31. december 2024

Indtægter i alt: 65.428,51 62.474,33

Udgifter:

Underskud Udstilling 0,00 0,00 Regnskabet er udarbejdet af: HP Lauridsen

SJD kontingent+udgifter(kørsel) 26.592,64 30.338,83

Tilskud til fuldbrugsprøve 464,75 0,00

Kursus m.m. 0,00 0,00 Regnskab revideret den: 12.februar 2025

Kontorartikler 4.542,65 1.948,65

Gaver 0,00 0,00 Ulrik Kristiansen

Porto og gebyrer 60,00 1.300,00

Hosting 2.335,75 3.432,00 Kim Jensen

Møder og fortæring (besty.+jagtbrugs) 12.649,00 7.471,00

Generalforsamling 1.300,00 1.420,00

Kørsel 2.519,00 0,00

Eksteriør bedømmelse -459,05 897,00

DKK 630,00 0,00 Årbøger:  Af alle årbøger som vi har er der

HZP 1.619,00 1.215,97 lagt 10 stk til side af hver årgang.

Diverse 5.533,41 7.560,86

VJP 0,00 0,00 Lagerbeholdning 2025 2024

Hovedprøve 0,00 0,00

Krus 0,00 0,00 Autoklæber 209 4

5-klub mark/vinderklasse -1.159,18 858,50 Krus m/logo 79 280

Jakke mærker 322 322

Sølv mærker 235 244

Udgifter i alt: 56.627,97 56.442,81 Guld mærker 96 100

Renteindtægt Bronze mærker 45

Overskud 8.800,54 6.031,52 Information hæfter151 151

Folder

6.031,52
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Regnskabet godkendes: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Balance 2024

Aktiver Overskud tidligere år

1979-2001 18435,89

Omsætningsaktiver: 2002 -9777,65

2003 11684,18

Kasse 200,00 200,00 2004 5364,34

Bank 121.958,61 114.922,07 2005 5923,88

FJD præmier dep. 0,00 2006 3504,96

Frimærker 0,00 2007 -6896,70

2008 -8439,68

Aktiver i alt 122.158,61 115.122,07 2009 14149,30

2010 4723,16

Passiver: 2011 465,48

2012 -11775,13

Primo 81.306,07 75.274,55 2013 -8725,30

Periodens resultat 8.800,54 6.031,52 2014 2449,79

2015 22905,77

Egenkapital i alt:2024 90.106,61 81.306,07 2016 2328,88

2017 16.877,10

2018 8.802,67

Kortfristet gæld 2019 -8.853,11

2020 191,83

Forudbetalt ordi. konting. 20.700,00 46 22.950,00 2021 13.057,19

Forudbetalt  ordi./ordi.konting. 4.050,00 6 4.050,00 2022 -2.722,30

Forudbetalt pensionist konting. 5.850,00 26 4.275,00 2023 6.031,52

Forudbetalt pens./ordi.konting. 0,00 0,00 2024 8800,54

Forudbetalt ordi./pens.konting. 0,00 0,00

Forudbetalt  pens./pens./konting. 1.452,00 4 2.541,00

Forudb.udland/pens./ordi.konting. 0,00 0,00

Forudbetalt udland/pensionist. 0,00 0,00

Henlagt til emblemer 0,00 0,00

Kortfristet gæld i alt 32.052,00 33.816,00

Passiver i alt 122.158,61 115.122,07

Kontrol 0,00 0,00
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D. Fremlæggelse af budget og vedtagelse af budget, herunder fastsættelse af kontingent 

 

 

 
 

 

Budget for 2025 godkendes 

Kontingent for 2026 forbliver uændret. Ord medlem 450 kr., pensionist 225 kr., ord husstand 675 

kr., pensionist husstand 363 kr. 

 

E. Indkomne forslag:  

  Ingen indkomne forslag 

 

F. Valg til bestyrelsen: 

 Jens Chr Jensen og Tommy Thomsen modtager ikke genvalg. 

 Carsten Lundhøj og Ulrik Kristiansen modtager genvalg Nye medlemmer af bestyrelsen vælges   

  Kirsten Larsen og Palle Jørgensen 

Budget 2025

Udgifter Indtægter M
ed

l. 2
02

5

M
ed

l. 2
02

4

M
ed

l. 2
02

3

Kontingent alm 450 36000 80 80 81

Kontingent alm. Husstand 675 4725 7 8 7

Kontingent pensionist  husstand 363 2904 8 10 9

Kontingent pensionst 225 4500 20 20 23

0 115 118 120

Hvalpelister 150 600 4

Salg af jakkemærker, logo lotteri m.m. 0 0

Prøver, skuer, dommer og personale 11500

SJD kontingent + møder 30000

Fuldbrugsprøve 400

Kontorartikler og IT + gebyrer 3000

Generalforsamling+lotteri 1500 3000

Porto og gebyrer 2000

Bestyrelsesmøder/kørsel 9000

Gaver 500

Verdensforbundet 3000

eksteriør bedømmelse 500

Diverse 7500

VJP/HZP 1000

58400

Overskud 4829

63229 63229
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G. Valg af bestyrelsessuppleanter: 

  Ove Nielsen og Alice Sørensen. 

 

H. Valg af revisor og revisorsuppleant: 

 Revisor- genvalg til Ulrik Kristiansen og Kim Jensen 

 Revisorsuppleant- Alice Sørensen 

 

E. Eventuelt: 

 Tommy Abrahamsen synes der lægges for stor vægt på VJP og HZP og alt den statistik omkring 

avlen.  Han tror at det kan skræmme nogle hvalpekøbere væk. 

Carsten: Det kan være sværere at bedømme hunde ud fra feks. markprøver men VJP og HZP giver 

bedre bedømmelse af både anlæg og dressur 

Marie Louise: Oplysningerne kan bruges som støtte til avl men samtidig vigtigt at kigge på hundene 

og tage ud at se evt. avlsmuligheder. 

Hun synes at det er interessant at der er gået en dansk hund til Tyskland.  

Palle pointerer at Indeksværdierne er med til at løfte helheden. 

Carsten giver Marie Louise ret i at man ikke kan avle på computeren men må ud og se hundene. 

Charlotte: Mange ønsker ”kun” en jagthund men vi vil alle gerne have en LH der er racetypisk, 

gode jagtegenskaber, sygdomsfri mv og det kræver at vi kigger grundig på avlsdyrene. 

HP: Prøverne både den ”gamle facon” og VJP og HZP er alle redskaber til at få hundene 

avlsgodkendt. 

John Møller: Vi taber en del hunde ved ikke at starte jagthundetræning men med det samme lægge 

vægt på VJP og HZP Tingene kan kombineres. 

Just: mener det er en fejl at hundeførerne ikke vænner hvalpen fra 8 uger til at følge føreren. Det har 

stor betydning. 

Carsten: opfordrer medlemmerne, hvis de har mulighed derfor, at tilbyde arealer hvor der kan 

trænes. 

 

Holger gør opmærksom på eksteriørbedømmelsen i Harndrup langt fra var tilfredsstillende. 

Målingerne på hundene var forkerte og bedømmelserne var ”mærkelige” 

Carsten må medgive at dommerne ikke levede op til kravene Var bla ikke bekendt med tælling af 

tænder. 

Alice: højden på hunden er målt forkert men fremgår nu i hundens papirer. Kan bedømmelsen 

rettes? 

Carsten; nej men du kan stille op til en ny udstilling hvor de rigtige mål vil fremgå. 

Tommy mener det er svært mht. dommere da man ikke kan bestemme hvilken dommer der 

kommer. 

Flemming opfordrer til at køre til Tyskland til udstilling da DKK dommere ofte ikke lever op til 

standard. 

Leif: Dkk dommere har så kort tid til hver hund at de ikke har tid at bedømme hundene. Der skal 

laves flest mulig penge ved udstillinger. 

Holger opfordrer til at klubben giver tilskud til arrangementer i kredsene så udgifterne til deltagerne 

til feks. familiedag holdes nede. Evt. tilskud til vildtet der bruges. 

 

Marie Louise: Katarakt er et følsomt emne for avlere. Hun kan være bange for at der er andre gode 

egenskaber der ryger ud af avlen pga. angst for katarakt. Hun opfordrer bestyrelsen til forsat at følge 

op på om der er et kataraktproblem. 



                                                                                                                                              

   
Langhårsklubbens bestyrelses beretning for 2024                                                                                                                 Side 19 af 21 

 

Mht. HD status for A og B kunne man måske overveje om benævnelsen som HD fri ikke er nok. 

 

Carsten orienterer om at bestyrelsen i 2025 vil mødes og drøfte hvordan LHK kan gøres mere 

attraktiv og hvordan racen kan fremhæves. Forslag og ideer modtages gerne. 

 

Der efterspørges forslag til at tiltrække flere unge medlemmer 

Carsten Der spiller antallet af hvalpe også ind. 

Tommy opfordrer til at præsentere racen på jagtmesser 

John foreslår at invitere jagttegns aspiranter og vise hvad racen kan. 

Leif foreslår at jagttegn aspiranter inviteres med på jagt. 

HP ungdomsmedlemmer i jagtforening kan få plads på jagt i konsortiet hvor der er langhår. 

Marie Louise opfordrer til brug af soc. Medier som de unge hovedsagelig benytter 

Carsten fremhæver en informationsfilm om racen men vil koste. Den kan lægges ud på sociale 

medier.  

Charlotte bakker op om en film som ud over sociale medier kan tages med på messe. 

Ulrik er bekendt med en youtuber som har langhår og som har mange følgere. Kunne evt få ham til 

at lægge en evt. film op. 

Carsten viser et kort klip fra en film fra Deutsch Langhaar om racen. 

 

Generalforsamlingen er slut og Brian Visby takker for god ro og orden.  

 

 

 

 

 Dirigent Brian Visby 

 

  Referent Charlotte Lauridsen 
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